
2.9: KNVG 



KNVG vertegenwoordigt  

3 miljoen gepensioneerden 



De KNVG behartigt direct de 

belangen van 300.000 aangesloten 

gepensioneerden en indirect de 

belangen van alle 3 miljoen 

gepensioneerden. 



 

 

 

• Als koepel van verenigingen van 
gepensioneerden wil de KNVG de 
belangen van gepensioneerden 
behartigen en hun rechten in 
stand houden. 

 



 

 

 

• KNVG tracht dit doel te bereiken 
door actieve beïnvloeding van de 
politieke besluitvorming en door 
advisering van de bij de koepel 
aangesloten verenigingen. 





    
KNVG en NVOG tot Tweede Kamer:  
 
Steun wetsvoorstel   
 



Koopkrachtverlies 
 

Al 8 jaar wordt er gestudeerd op een nieuw 
pensioenstelsel en de discussie daarover lijkt geen stap 
verder te komen, aldus de brief.. 
 
 



Pensioenregels zijn niet realistisch 
 

 
 

 

De manier waarop pensioenfondsen nu hun 
verplichtingen moeten berekenen is niet 
realistisch vinden KNVG en NVOG. De 
marktrente van minder dan 2% is leidend. Als de 
marktrente laag is zijn pensioenfondsen 
verplicht veel geld op te potten, omdat de angst 
bestaat dat ze anders hun toekomstige 
verplichtingen niet na kunnen komen.  
 



Minister Koolmees: “SER nu aan zet" 



 
 
Op gezamenlijk initiatief van KNVG en NVOG 
zaten op 20 maart vertegenwoordigers van  
• KNVG / NVOG 
• KBO-PCOB, ANBO, NOOM 
• Senioren CNV – FNV en De Unie (VCP) 
• FNV – CNV jongeren, Young Profesionals  
 

Bij minister Koolmees van SZW (en 4 van zijn  
ambtenaren) aan tafel voor een eerste 
kennismaking.  



 
 
 

 
Deze ontmoeting was een wederzijdse 
uitwisseling van gedachten en informatie. 
Maar ook om te laten zien dat de 
ouderenorganisaties heel bewust willen 
werken aan een goed pensioenstelsel en 
aan behoud van koopkracht en dat men 
dit samen met de jongeren wil doen.  



 
 

Minister Koolmees gaf in het gesprek 
aan dat hij er (bewust) voor heeft 
gekozen om eerst het advies van de SER 
te willen afwachten maar dat hij achter 
de schermen al wel indringende 
gesprekken voert.  
Ook een stabielere rekenmethode moet 
in het nieuwe stelsel worden 
opgenomen. 



 
 

 

De organisatie van gepensioneerden worden 
in het verdere overleg betrokken en worden 
als serieuze gesprekspartner beschouwd.  
We zitten (nog) niet aan de 
onderhandelingstafel maar worden wel 
gehoord we kunnen wel degelijk invloed 
uitoefenen.  
 

 



Beide voorzitters van KNVG en NVOG 
hadden onlangs een gesprek met de 
voorzitter van de SER mevrouw Hamer.  
In dat gesprek bleek dat wij op relevante 
ogenblikken in het wordingsproces van 
het nieuwe pensioenstelsel zullen 
worden betrokken. 



Martin van Rooijen 
 

Steven van Weyenberg 
 



 
 

Martin steunt de MSR, Steven niet 
50 Plus steunt de ouderenorganisaties in hun streven de 
macro stabiele rentevoet te gaan hanteren. We moeten 
toe naar een  rekenrendement in plaats van rekenrente. 
Dat is veel stabieler.  
De Macro Stabiele Rentevoet (MSR) zou dat kunnen zijn.  
Daarmee haal je ook de ongelijkheid weg, dat voor de 
bepaling van de premie wel met verwacht rendement 
mag worden gerekend en voor de verplichtingen, wat je 
in kas moet hebben om te kunnen uitkeren, niet.  
Die discrepantie is één van de weeffouten in het huidige 
stelsel. Die moet er dus uit”.  



 
 
Martin is van oordeel dat we af moeten van de 
veel te grote buffers.  
Banken moeten rekenen met buffers van 7 tot 8% 
en verzekeraars met buffers van 4%.  
Dan is het toch heel raar dat pensioenfondsen 
buffers van 25% moeten hanteren.  
Terwijl je al gebruik maakt van de veel te 
voorzichtig gekozen, zogenoemde, risico vrije 
renten.  
Heel Europa kijkt wat dat betreft met verbazing 
naar ons land”.   



Steven: 
In de huidige systematiek zitten veel problemen, 
omdat we nominale uitkeringen beloven. Daarom 
moeten we snel naar een vernieuwd stelsel, 
waarin meer kansen zitten voor indexeringen, 
maar waar ook risico’s aan verbonden zijn. Dan 
heb je de rekenrente minder nodig en wordt het 
pensioen van gepensioneerden veel minder 
gevoelig voor de stand van de rente. In het 
nieuwe stelsel kan wel verschil worden gemaakt 
tussen de werknemers die pensioen opbouwen en 
reeds gepensioneerden.  



 
 

Vernieuwing pensioenstelsel 
  
Het is bekend dat D66 voorkeur 
heeft voor persoonlijke potjes met 
veel keuzevrijheid.  



 
 

Steven: “We willen dat helder is welk deel van de 
pensioenpot voor jou is, maar zeg dat we dan wel samen 
beleggen en het langleven risico blijven delen. Die 
persoonlijke opbouw binnen dat systeem maakt het voor 
mensen inzichtelijk en herstelt het vertrouwen. Je bent 
dan ook van de discussie af of ouderen niets voor de 
jongeren overlaten.  
Je hebt inzicht in de opbouw van je eigen 
pensioenvermogen en de kans op een goed pensioen 
neemt toe terwijl gepensioneerden minder renterisico 
lopen.  
In het regeerakkoord hebben we ook afgesproken dat er 
een beperkte (positieve) buffer kan blijven bestaan”. 



 
 
 

Martin zegt dat het bestaande stelsel kan 
worden gehandhaafd als je bereid bent een 
vaste rekenrente te hanteren van 4%. De weef-
fouten van het huidige stelsel eruit halen halen, 
zoals het opbouwen van veel te grote buffers, 
het rekenen met de risico-vrije rente in plaats 
van een verantwoord rekenrendement. 
Martin is voorstander van het loslaten van de 
(nu schijn-) zekerheid door een MSR vast te 
stellen. 



 
 
 

Martin besluit met de opmerking dat er verder geen 
redenen zijn om ons stelsel te veranderen en dat de 
ouderenorganisaties een structurele plek (bijvoorbeeld 
de pensioencommissie van de SER) moeten hebben aan 
tafels waar gediscussieerd wordt over pensioenen.  
 
Steven herhaalt nog eens, dat er echt een vernieuwing 
moet komen willen we de problemen in het huidige 
stelsel kunnen oplossen.  
Ik hoop dat de SER nu snel met een oplossing komt.  



Impasse bij de SER  
 

De SER (sociaal economische raad) heeft al 
enige tijd geleden gedachten voor een 
vernieuwd pensioenstelsel geformuleerd. 
Ook de organisaties van gepensioneerden 
en ouderen hebben daarin mee kunnen 
praten.  
De vakbonden zijn daar nog niet meer 
akkoord gegaan, dus zijn het voorlopige 
ideeën.  



SER  
In de SER voorstellen is verwerkt dat pensioenfondsen 
mogen/kunnen kiezen of ze bij het oude systeem willen 
blijven, dan wel dat ze over willen gaan naar een 
vernieuwd stelsel en is er ruimte voor het opbouwen 
van persoonlijk vermogen binnen een collectief 
systeem, waarbij voor jongeren met een andere 
rekenrente zal worden gewerkt.  
Hoe dat voor gepensioneerden en oudere werknemers 
zal zijn, is nog maar de vraag.  
Voorlopig gaat de SER ervan uit, dat voor de gepensio-
neerden gewerkt gaat worden met een voorzichtig 
rekenrendement in plaats van de nu gehanteerde 
risicovrije rente.  



 
 

Dank voor uw 
aandacht  


